
  Interpellationssvar 

  2024-02-14 

 

Anna Hrdlicka, Liberalerna, ställde en interpellation vid Regionfullmäktiges möte den 11/12 2023, till 

Tekniska nämndens ordförande, Mariette Nicander, gällande Vattenskydd längs länsvägar. 

 

Bakgrund: 

I höstas intervjuade Anna VA chefen Susanne Bjergegaard Pettersson angående skydd runt våra 

vattentäkter. Information lämnades då om att Trafikverket har gjort en nationell kartläggning av 

grundvattenförekomster där ett antal förekomster har riskklassats. En kartläggning av 

ytvattenförekomster är under framtagande, kanske klar? Vi vet också att Visby vattenskyddsområde 

var en av de första grundvattenförekomster som Trafikverket gjorde kartläggning på och att de 

kommer ha med Tingstädeträsk när kartläggning för ytvattentäkter ska görs/görs. Däremot är de  

tveksamma angående Bästeträsk p.g.a. den lilla trafikbelastningen. Trafikverket har visat hur de gjort 

kartläggningen och riskklassningen och vilka åtgärd det skulle kunna bli. Skyddsåtgärd är mycket 

beroende av trafikintensiteten. 

Diken runt Langs Hage och Tingstäde träsk är täta och de kontrolleras årligen av Trafikverket. 

1. Hur arbetar Tekniska nämnden för att säkerställa läckage från länsvägarna till våra vattentäkter?  

Förvaltningen (via SBF/Miljö och Hälsa) gör tillsyn på våra vattentäkter vid att skicka brev till alla 

fastighetsägare med enkät angående de specifika riskerna för den aktuella vattentäkten. Vi gör även 

”besök” i och runt vattentäkten. Det finns riskbedömning gjort för alla vattentäkter. 

 

2. Avser du att föra en dialog med Trafikverket om ytterligare skyddsåtgärder längs länsvägarna 

där de passerar regionens vattentäkter?  

Förvaltningen avser att ta en förnyad kontakt med Trafikverket för att ta del av kartläggningen och 

riskklassningen och eventuellt påverka skyddsåtgärder om förvaltningen anser att de inte är 

tillräckliga. 

 

Mariette Nicander, 

Ordförande Tekniska nämnden 

 

 

 

 

 


